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住民基本台帐卡
주민기본대장카드

6. My Number卡
  （个人编号卡）

6. 마이넘버카드
　(개인번호카드)

7. 电子证明书（公共个
人识别服务）

7. 전자증명서 (공적 
   개인 인증 서비스)

　　个人编号卡是为申请者发行、背面印有my 
number（个人编号）的IC磁卡。由于附有个人证
件照，因此一张卡兼具“本人确认”与“个人编号
确认”的功能。使用个人编号卡，可以在便利店取
得住民票的复印件等证明书（详请参阅以下“如何
在便利店取得证明书”）。
※由于个人编号卡的发行，住民基本台账卡的发行
于平成27年12月终止。
　　现在持有住基卡的居民，在住基卡的有效期限
内可以照常使用。

（1）申请方法
①请在个人编号卡交付申请书上贴上证件用照片，
用通知卡同封的回信用信封寄回。
②可使用手机等扫描个人编号卡申请书上的二维码，
通过网络申请。
③也可在个人编号卡申请专用网站上输入个人编号
卡申请书ID，用网络申请。
④持交付申请书，在个人编号卡申请用的自动机上
申请。（品川区政府第二办公楼3楼门厅有设备。费
用700日元）
　　申请后，由地方公共团体信息系统机构制作个
人编号卡，再返回品川区。经品川区对成品进行
检查后，依次发放领取通知书。为防止领卡窗口
拥挤，请事先预约。
领取地点∶品川区政府主楼3楼 户籍住民科 住民异
动股

（2）如何在便利店取得证明书
　　使用记有本人认证的电子证明书的个人编号卡，
可以在全国的便利店（设有多功能复印机的店铺）取
得证明书。
领取证明书∶①住民票的副本 ②印章登记证明书 
③特别区民税·都民税的课税（非课税）·纳课税
证明书
领取时间∶6:30～23:00（年末年初除外）
领取手续费∶各为每份 200日元
户籍住民科 住民异动股 电话 ：03-5742-6660

　신청한 분들께 발행되는, 뒷면에 마이넘버(개
인번호)가 기재된 IC 칩이 들어간 카드입니다. 
얼굴 사진이 있는 카드로, ‘본인 확인’과‘마이
넘버 확인’을 1장의 카드로 할 수 있습니다. 
마이넘버카드를 이용해 편의점에서 주민표 복사
본 등의 증명서를 취득하는 것 도 가능합니다.
(상세한 내용은 아래에 있는 ‘편의점의 증명서 
취득’참조)
※주민기본대장카드 (주기 카드) 교부는 마이넘버카드 
교부 개시와 함께 2015년 12월자로 종료되었습니다.
　현재 소지 중인 주기카드는 현재 주기카드의 
유효기한까지 사용하실 수 있습니다.
(1) 신청방법
①개인번호카드 교부 신청서에 얼굴 사진을 붙여, 
통지카드에 동봉된 회신용 봉투로 우편 발송 
신청.
②개인번호카드 교부 신청서의 QR 코드를 스마트
폰 등으로 스캔해 Web에서 신청.
③개인번호카드 교부 신청서의 신청서 ID를 전용 
사이트에 넣어 Web에서 신청.
④마이넘버카드 신청용 사진기로 교부 신청서를 
지참해 신청.(시나가와 구청 제 2 청사 3층 
로비에 설치. 요금 700엔)
신청 후, 카드 발행을 위탁 중인 지방공공단체정
보 시스템 기기에서 마이넘버카드를 작성하고 나
면 시나가와구에 발송됩니다. 그후, 시나가와구
에서 카드 검품 등을 해서 교부통지서를 순차적
으로 발송합니다. 수령하실 경우, 시나가와구에서
는 창구 혼잡을 완화하기 위해 사전 예약을 받고 
있습니다.
교부 장소 : 시나가와 구청 본청사 3층  호적주민
과 주민이동계
(2) 편의점에서 증명서 취득
이용자 증명용 전자증명서가 탑재된 마이넘버카
드를 이용해 전국의 편의점(멀티 복사기 설치 
점포)에서 증명서를 취득할 수 있습니다.
취득할 수 있는 증명서 : ①주민표 사본 ②인감등
록증명서 ③특별구민세 ㆍ 도민세 과세(비과세) 
ㆍ납과세 증명서
취득 가능 시간 : 6:30~23:00(연말연시 제외)
교부 수수료 : 각 1통 200엔
호적주민과 주민이동계  Tel : 03-5742-6660

 마이넘버카드에는 인터넷 등으로 전자 신청을 
해서 사용하는 ‘전자증명서’가 내장되어 있습
니다.
•서명용 전자증명서(영문과 숫자가 혼재된 6
자~16자) ・・・e-tax(확정신고) 등에 사용
•이용자용 전자증명서(숫자 4자) ・・・편의점에
서 주민표 등의 취득, 마이나포털에서 사용

　　个人编号卡内藏可以在网络等电子申请时使用
的“电子证明书”。
·署名用电子证明书（英文和数字混合的6位～16位 
　数）···用于e-tax等（确定申告）
·使用者电子证明书（数字4位）
　···在便利店取得住民票等、也可在My Na Po-
　 tal使用

住民基本台帳カード
Basic Resident Registration Card

6． マイナンバーカード
（個人番号カード）

7． 電子証明書（公的個
人認証サービス）

7. Electronic Certificates (Public 
Certification Service for Individuals)

6.My Number Card (personal 
　identification card) 

　The My Number Card is an integrated circuit-embedded card with a My 
Number (personal identification number) printed on the back and issued to 
only those who applied for it. It also includes a face-to-shoulder photo and 
can be used for both personal identification and My Number identification 
with just a single card. You can also obtain certifications such as copies of 
your Resident Record through convenience stores. (See the following 
“Certification Acquisition at Convenience Stores” for details.)
Notes: Issuance of the Basic Resident Registration Card was discontinued 
in December 2015 in line with the issuance of the My Number Card. 
　The Basic Resident Registration Card you currently have can be used 
until the expiration date printed on the card. 
(1) Application methods
1. Attach your face-to-shoulder photo to the Application Form for Issuance 
of My Number Card and post it in the return envelope enclosed with the My 
Number Notification Card.
2. Scan the QR code on the Application Form for Issuance of My Number 
Card with your QR-scanning device such as smart phone to make an 
application online. 
3. Enter your application ID, which is printed on the Application Form for 
Issuance of My Number Card, into the dedicated website to make an 
application online. 
4. Make an application using your Application Form for Issuance of My 
Number Card and the instant photo machine for My Number Card application.
(Installed in the lobby of Level 3 of the second Government building of the 
Shinagawa City Office. Fee: 700 yen) 
　After your application has been received, your My Number Card will be 
created at J-LIS (Japan Agency for Local Authority Information Systems), 
where My Number Card issuance is outsourced, and sent to the Shinagawa 
City Office. Then, Shinagawa City checks the card and will send you 
notification of the issuance when the card is ready. To receive your card, 
Shinagawa City requires a previous reservation to avoid congestion at the 
reception desk. 
Location the card will be issued: Residential Address Change Subsection, 
Family Registry and Residents Section, Level 3 Shinagawa City Office
(2) Certification Acquisition at Convenience Stores
　You can obtain certifications at convenience stores (where multifunction 
copy machines are installed) throughout Japan using your My Number Card 
with its embedded electronic certificate for user identification. 
Obtainable certifications: 1. Copy of Resident Record, 2. Seal Registration 
Certificate, 3. Taxation Certificate/Tax Exemption for special ward inhabi-
tants tax and residential tax
Obtainable hours: 6:30 a.m. to 11:00 p.m.
(except for year-end/New Year holidays)
Fee: 200 yen/certificate
Residential Address Change Subsection, Family Registry and Residents 
Section  Tel: 03-5742-6660

　In every My Number Card is embedded an electronic certificate, which is 
used for electronic online applications. 
・Electronic certificate for digital signature (6 to 16 digit code using 
alphanumeric characters) ・・・used for such as e-tax (tax return)
・Electronic certificate for user authentication (4-digit number ) ・・・
used to acquire a Resident Record via convenience stores or in the MyNa 
Portal
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